
איך שומרים על יציבות התא המשפחתי גם בעת שינוי משמעותי? 
חוה אנקור מסבירה

חשיבות המשפחה

מי צריך בגרות?
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'דומים אבל שונים' דנים בחשיבותן ונחיצותן של בחינות הבגרות 

הם לא פליטים. ח"כ אופיר אקוניס קורא להחזיר את המסתננים לארצות מוצאם
בית הוא שותפות. הרב אליקים לבנון קורא לאימהות לחנך את הילדים לנשיאה בעול
יש גבול למסירות. הרב הלל הורוביץ מציע להאט את הרדיפה אחרי מצוות ומעשים טובים

תמונת השער צולמה בחוות "גבעות עולם" - מחלבת העזים הגדולה באיתמר שבשומרון המייצרת מעדנים אורגניים ברמה גבוהה 



סדנאות סימולציה לנהיגה חכמה של תנועה כהלכה 
מסובסדות  ע"י קרן אביה: 09-7745758, 054-4836343

על פי נתוני הרשות הלאומית לבטיחות בדרכים: 
בשבוע שעבר נהרגו בכבישי ישראל 12 בני אדם. בואו נוריד את המספר הזה!

אבי קנטרוביץ 
מנכ"ל תנועה כהלכה

דרכי פעולה במקרה חירום

בשבוע שעבר התייחסנו לאיתור תקלות בנסיעה, לפני ששמענו בצער עמוק ובזעזוע על 
התאונה המחרידה בכניסה לטבריה, בה נהרגו רפאל אטיאס, רעייתו וששה מילדיהם.

ממה שידוע עד עתה, ברור שהנהג גילה, כי מערכת הבלימה של הרכב אינה מתפקדת ויצר קשר 
עם משטרת ישראל, דיווח על תקלה בבלמים וביקש לקבל עזרה מיידית לייצוב ועצירת הרכב.

על פי התוצאה, מתברר כי הרכב נסע במהירות גבוהה, הנהג לא הצליח לבלום אותו, חצה 
שטח הפרדה בנוי ובהמשך עבר על מעקה בטיחות, התדרדר לתהום ונשרף.

מה ניתן לעשות במקרה של תקלה בבלמים בנסיעה?

בנסיעה בירידות ארוכות חייבים להאט את מהירות הנסיעה. יש להשתמש בהילוכים וגם 
ברכב אוטומטי יש להוריד הילוך, גם אם זה גורם לרעש מוגבר של המנוע.

בירידות יש לבלום את המהירות מדי כמה מאות מטרים בלחיצה נחושה על הבלם )לא יותר 
מחמש שניות( ואז לשחררו כדי לאפשר לו להתקרר.

אם הבלמים לא עוצרים את הרכב יש להוריד הילוכים וכן להרים את בלם היד בהדרגתיות 
)לא בחדות(. אם המכונית מחליקה בחלקה האחורי, יש לשחרר את בלם היד ולהפעילו שוב.

לאחר שהאטנו את מהירות הרכב, יש לנצל את השטח שמסביב ולנסות למצוא מקום מפלט 
בטוח כגון: תלולית עפר/שדה פתוח.

אם אין מקום מפלט והפעולות שעשינו עד עתה לא עצרו את הרכב, יש לנסות להתחכך 
ולהיצמד עם דופן הרכב במלואו כולל הדלתות, למעקה הבטיחות/גדר ההפרדה ולהמשיך 

בתנועה עד לעצירתו המוחלטת של הרכב.

כדאי לזכור!!! חובה לטפל בבלמים עפ"י הוראת היצרן. אם מרגישים שינוי בבלימת הרכב 
)כגון: דוושת הבלם נמוכה מדי, בלם היד נמשך גבוה, נדלקה נורית הבלם( יש לפנות מיד 

וללא דיחוי למוסך הקרוב.

בכל מצב חירום/תאונה בדרך, אנו יוצאים משגרת הנהיגה. כל יציאה משגרה גורמת להתרגשות 
ולתגובות מיידיות, לפעמים לתגובות קיצוניות ולא נכונות. ניתן כיום ללמוד ולתרגל מצבים 

אלה וכן לקבל כלים לנהיגה/התנהגות נכונה בשעת חירום.

תשאירו את הארנק בבית...!
לדוגמא-

שברולט  סוניק
₪1120 לחודש

ל 36-60 חודשים
והשאר בסוף התקופה או החלף בחדש

מהיום אתם יכולים להיכנס 
לאחד מסניפי ״תמיר״ 

ולקחת רכב חדש ללא מזומנים,
ובהחזר חודשי נמוך ונוח.

אז למה אתם מחכים? 

ליסינג • מכירה • טרייד אין • רכב חדש • רכב מיד שניה באחריות

סניף נתניה: רח׳ שכטרמן 27 טל. 09-8829914
סניף מודיעין: ליגד סנטר. 1 טל. 08-9750555 

סניף ירושלים: רח׳ בית הדפוס 7, טל. 02-5797112

�ט.ל.ח. �החברה רשאית להפסיק את המבצע בכל עת �התמונות להמחשה בלבד �בכפוף לתנאי האשראי הבנקאי  �החלפת הרכב 
בהסכמת הצדדים, פרעון מוקדם ללא קנסות, הרכב יועבר מחברת הליסינג על שם הרוכשים ללא דיחוי עם קבלת הרכב

בס״ד

ברכת כהנים
הרב דב ליאור - רב העיר קריית ארבע-חברון וראש הישיבה

פרשתנו מדברת בעיקר על חנוכת המשכן. לאחר מניין השבטים ואופן חנייתם סביב 
המשכן, ולאחר בחירתם של הכהנים והלווים לסדר עבודתם, בא הציווי האלוקי 
על הכהנים, שמלבד עבודתם במשכן, חלה עליהם גם מצוות ברכת כהנים, לפיה 
עליהם לברך את עם ישראל בכל יום, ולפי בעל ספר 'חרדים', יש גם מצווה על עם 
ישראל להתברך. הרמב"ם בהלכות תפילה כותב, שאדם יכול לשאול את עצמו: 
מה התועלת בברכה, שהרי אף כהן עם הארץ מברך, אלא שכך קבעה ההשגחה 
האלוקית, שהברכה האלוקית תחול על ידי דיבורו של הכהן אפילו אם כלפי חוץ 
הוא אינו במעלה גבוהה, כיון ששורש נשמתו מאהרון הכהן, שקדושתו מראשית 

הבריאה, בה נקבע שהוא המיועד לעבודה, וכך תחול הברכה על עם ישראל.
יש שלושה פסוקים שהם ברכת כהנים : הפסוק הראשון "יברכך ה' וישמרך". 
הדיבור של הכהן פועל שהקב"ה ישפיע שפע ברכה. הפסוק נאמר בלשון יחיד, 
מפני שכל אדם מישראל זקוק לברכה. במצב בו הוא לומד תורה. הוא זקוק לברכה 

בלימודו ולא פחות מכך שלא ישכח את לימודו. 
אחר כך בא שפע הברכה: "יאר ה' פניו אליך". דהיינו, שתהיה ניכרת השגחת ה' 
עליך, שהכל בא ממאור פניו של הקב"ה. "ויחנך", זו הבטחה אלוקית, שאדם נמצא 

במדרגה כזו, שתפילתו תתקבל בשמיים.
והסיום - "ישא ה' פניו אליך וישם לך שלום". כאן המילה 'פניו' אינה מתפרשת 
במובן של הכרה בהשגחת ה', אלא בכך שהמידות שהקב"ה נוהג בהן עם האדם, 
הן בהתאם למעשיו, כמאמר הפסוק "כמים הפנים לפנים כן לב האדם לאדם", 

כלומר, ה' ישא פניו אליך בהתאם לפנים שלך.
כאמור, מצווה על הכהנים לברך כל יום את עם ישראל. הרמ"א כותב שבחוץ 
לארץ נהגו לברך רק במוסף של המועדים. ההסברים לכך קשים. אחד מהם הוא, 
שכאשר הכהנים מברכים את עם ישראל, עליהם להיות שרויים בשמחה, והרי 
הימצאות בחוץ לארץ היא בדרך כלל בעיצבון ובחוסר שמחה. כך גם כותב ה'אור 
'והיה' אלא לשון  החיים' הקדוש על הפסוק "והיה כי תבוא אל הארץ", שאין 
שמחה, ואין שמחה כישיבה בארץ ישראל. בארץ ישראל אפשר להגיע לדרגה 
אמיתית של שמחה, וכאשר הכהנים מרוממים בדרגה כזו הם יכולים לברך את 

עם ישראל, מה שאין כן בחו"ל .
לצערנו הרב יש עדיין מקומות אחדים בארץ, שבהם הכהנים נוהגים לברך רק בשבת, 
ולא בכל יום. על הציבור להקפיד שאם יש בתוכו כהנים, עליהם לברך בכל יום.

יהי רצון, שבזכות ברכת הכהנים, כל אחד מהציבור יצליח במעשיו: אנשי מסחר 
יצליחו במסחרם, אנשי מלחמה יצליחו במלחמתם, אנשי לימוד יצליחו בלימודם,         

וברכת ה' תהיה ניכרת על כל אחד ואחד באשר הוא 

 gdaat@pisrael.com | 02-5350915 לפרסום, למודעות ולהנצחות: ורד כהן-חדד | קרן אביה
לע"נ אביה יהושע גולדברג ז"ל הוצאה לאור:  

הפקה ופרסומות:  | עריכה: נבו כץ | ע. לשונית: אסנת הכהן | עיצוב: תמי כהן 
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הטובים לחינוך
הרב תא"ל )במיל.( אביחי רונצקי - ראש הישיבה הגבוהה באיתמר

שורת
פתאום קם אדםהדין

הרב סיני לוי - דיין בארץ חמדה

נער אמריקאי הגיע לישראל, לשנת לימודים בישיבה 
נדרש  המיועדת לתושבי חוץ. לאחר כחצי שנה הוא 
על ידי הצוות החינוכי לעזוב את הישיבה בשל חוסר 
רצינות בלימודים והתנהגות, שלטענת הישיבה אינה 
הולמת תלמיד ישיבה. הישיבה סירבה להשיב את יתרת 
שכר הלימוד עד לסוף השנה, והיא נסמכה על הסכם 

ההתקשרות שבין הצדדים. 

בחוזה הוסכם, שאם התלמיד יעזוב לאחר תאריך מסוים 
במהלך השנה, הוא לא יהיה זכאי להשבת יתרת התשלום. 
הצדדים נחלקו בפירוש סעיף זה. לדעת הורי התלמיד, 
מדובר רק במצב בו עוזב התלמיד ביוזמתו את הישיבה. 
לעומת זאת, הישיבה טענה שהתנאי מתייחס גם למצב 
בו התלמיד אינו עוזב ביוזמתו, אלא עוזב בשל דרישת 

הצוות החינוכי, דהיינו מסולק מן הישיבה. 

בית הדין דן בשתי סוגיות עיקריות: הראשונה היא פירוש 
הסעיף, הן מבחינה לשונית, והן מבחינה הלכתית. סוגיית 
פרשנות חוזה נוגעת לכלל ההלכתי, שכאשר יש ספק 
בשטר, "יד בעל השטר על התחתונה" וגבולות היישום 

של כלל זה. סוגיה נוספת בה דן בית הדין היא, האם יש 
השלכה לעובדה, ששכר הלימוד של כל השנה כבר שולם, 

לאור סוגיות הגמרא במסכת בבא מציעא. 

אחד השיקולים הפרשניים שהעלה בית הדין היה: 

"כפי שקבענו לעיל, לישיבה ניתן שיקול דעת רחב לבחור 
האם ומתי להדיח תלמיד משורותיה. בעת בה אין תלמיד 
עומד בציפיות הישיבה ובתכניתה, חלק מתפקיד הישיבה 
הוא להחליט האם ניתן להשפיע עליו חינוכית ולהתמודד 

בדרכים אלו ואחרות עם חריגה ממסגרות הישיבה, או 
להוציא את התלמיד מן הישיבה. הישיבה הפעילה שיקול 
דעת זה. דווקא משום רחבו הגדול של שיקול הדעת, לא 
מסתבר שתוכל גם לעשות זאת וגם ולהשאיר את שכר 
הלימוד בכיסה. על כן, גם אילו הנחנו שמבחינה לשונית 
יש שתי אפשרויות תיאורטיות לפרשנות הסעיף, וכפי 
שראינו לעיל, הדבר אינו כך, יש להעדיף את הפירוש 
היוצר תוצאה הוגנת יותר. שכן, האפשרות, שהאב היה 
מתרצה להסכים לעסקה במסגרתה רשאית הישיבה, 
בבחירתה ועל פי שיקול דעתה, לבחור להדיח את בנו 
ובה בעת להחזיק את כספו בידיה, אינה  מן הישיבה 
עולה בקנה אחד עם הסבירות, דאם כן, לא שבקת חיי 

לכל בריה."

הכרעת בית הדין בדעת רוב הייתה, שעל הישיבה להשיב 
להורי התלמיד את שכר הלימוד עבור התקופה בה לא 

למד בישיבה. 

פסק הדין מפורסם באתר בית הדין, והוא ניתן על ידי הרב 
דוד בס )אב"ד(, הרב ידידיה כהנא והרב מנחם קופרמן  

חלק מתפקיד הישיבה הוא 
להחליט האם ניתן להשפיע עליו 

חינוכית ולהתמודד בדרכים אלו ואחרות 
עם חריגה ממסגרות הישיבה, 

או להוציא את התלמיד מן הישיבה

ברכות לרגל זכייתכם
בפרס גבעת וושינגטון היוקרתי לחינוך ולערכים 

יהי רצון שתשרה שכינה במעשה ידיכם

מאחלים:  

		 לרב צפניה דרורי רב	העיר	וראש	ישיבת	ההסדר	קרית	שמונה	
ונשיא	האגודה	להתנדבות	בעם

לרבנית חנה הנקין ראש	מדרשת	“נשמת”
למיכאל בהט מייסד	בית	מדרש	להעמקת	לימודי	היהדות	בגליל

לפני מספר ימים התארחו בישיבתנו באיתמר צוות של 
יחידת עלית. הלוחמים למדו עם בחורי הישיבה ואני 
למדתי עם מפקד הצוות. פתחנו את הגמרות והתחלתי 
לקרוא את המשנה הראשונה בבבא מציעא. להפתעתי, 
ביקש ממני הקצין להסביר לו את מה שלפנינו בספר. 
מה זאת המשנה, מה זאת הגמרא, ובאיזו שפה כתוב 

שם בצד באותיות קטנות...

משאלותיו הבנתי, שמפקד צוות זה, שהינו בוגר בית 
ספר תיכון מעולה, ומפקד על טובי הלוחמים בצה"ל, 

לא זכה לפגוש בספרי יסוד של עם ישראל.

אני מביא לפני הקוראים סיפור מביך זה מפני שלדעתי, בו 
נעוץ שורש הבעיות שעם ישראל נתון בהן: הביטחוניות, 

הכלכליות והחברתיות גם יחד.

הניתוק הנורא של ילדי ישראל מתורתנו וממילא, מבירור 

הזהות המיוחדת שלנו על כל מרכיביה, מביא להתכחשות 
של טובי בנינו לנחלת אבות, לערבות הדדית בסיסית 
במישור הכלכלי והחברתי, ולשאר מרעין בישין שפוקדים 

את החברה הישראלית מדי יום ביומו.

קודם הגעתי לתפקיד הרבצ"ר, ערכנו תכנית מקיפה, 
חיילי  לכלל  יהודית  תודעה  תחום  הקמת  שבראשה 
צה"ל. מיטב האנשים וחלק הארי מתקציב הרבנות ניתן 
לתחום זה, מתוך הבנה שכדי להילחם היטב באויבינו 
צריכים הלוחמים, מלבד ידע מקצועי , גם ובעיקר רוח 
רוח לחימה זאת חייבת להיות מבוססת על  לחימה. 
ערכי היסוד של היהדות, כפי שבאים לידי ביטוי בתנ"ך 

ובספרות חז"ל.

ואכן, הביקוש לתודעה היהודית היה עצום. ולמעשה, 
הצלחנו לעמוד אך בכמחצית מהדרישות שבאו מהשטח.

כך ממש, נכון שייעשה אף במערכות החינוך של מדינת 

ישראל, מגן הילדים ועד תום לימודי התיכון. את הדברים, 

נכון  הדתית,  החינוך  במערכת  לקבל  ילדינו  שזוכים 

להעתיק לזו הכללית הממלכתית. הדגש במסגרות הללו 

יהיה לאו דווקא על האמונה, אלא על החינוך לערכים 

לאומיים, היונקים ממסורת ישראל, תוך כדי חיבור בלתי 

אמצעי לארץ ישראל, היא ארץ התנ"ך.

בנינו להיכנס לתחום החינוך בכלל,  אני קורא לטובי 

ובפרט למוסדות שאינם מוגדרים כדתיים.

מובטחני שיקבלונו שם בזרועות פתוחות, ממש כפי 

שזכינו לראות זאת בתחום התודעה היהודית בצה"ל.

כסיסמת חיל האוויר בימים עברו: "הטובים לטייס", כך 

נאמר אף אנו: "הטובים לחינוך" 



נותרו מס' בתים צמודי קרקע, דו משפחתיים.
אכלוס שלב א' בקיץ הקרוב!

פרויקט
מצטיין

פרויקט
רמת אלקנה
היחיד

שמצטיין בכל. 

קהילה מצוינת
הקהילה שהתגבשה בפרויקט כבר הפכה לשם דבר. משפחות 
איכותיות מהציבור הדתי לאומי בונות קהילה מצוינת המהווה 

מרחב אידיאלי לגידול הילדים שלכם.

בית מצוין
דגמים  במספר  מרווחים,  משפחתיים  דו  קרקע,  צמודי  בתים 
מדהימים עם מפרט טכני עשיר ומפנק, בעיצוב אדריכלי מודרני, 

עם גינה גדולה וירוקה והרבה שקט מסביב.

איכות חיים מצוינת
הפרויקט היחיד בישראל המציע כיום איכות חיים גבוהה בשכונה 
יפהפייה, עם פיתוח סביבתי עשיר ואיכותי, שטחים ירוקים, גינות 
פרטיות, בית כנסת וגני ילדים, קאנטרי קלאב מפואר ומרכז קניות

מיקום מצוין
בין גבעות מוריקות ושקט פסטורלי, רק 10 דקות מפתח תקוה 
של המוניציפאלי  בשטח  אלקנה  והמצליח  הותיק  לישוב   צמוד 

עץ אפרים, אתם קרובים לכל מקום ורחוקים מאוד מההמולה.

מחיר מצוין
המחיר הזול בארץ לבית דו משפחתי קרוב למרכז הארץ

 החל מ-₪1,675,000
קוטג’ים טוריים עם חשמל חכם ושואב אבק מרכזי 

כסטנדרט ב-₪1,400,000.

נייד: 054-7977660 | טלפון )רב קווי(: 03-9327222
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רגשות אשם
עניין?!הרב אליקים לבנון - ראש ישיבת ההסדר באלון מורה ורב המועצה האזורית שומרון

משפחתי
שאלה

יש לי תסכולים מהתיפקוד שלי כאמא. יש לנו 4 ילדים, ומדי פעם אני חייבת את עזרתם. אני מרגישה כאילו נכשלתי בכך שאיני מסוגלת לתפקד 
ולתחזק את הבית לבד. בנוסף, מי אני שאטיל עליהם עבודות? אם הם יבואו מעצמם ויבקשו לעזור, בסדר. אבל מנין הזכות שלי לחייב אותם?

חכמים הזהירו אותנו ואמרו )שבת ק"ה, ב'(: כל הכועס, 
יהא בעיניך כאילו עובד ע"ז. על פניו המאמר לא מובן, 
כי מה הקשר בין כעס לבין ע"ז )גם ההסברים בגמרא 
שם טעונים פירוש(. הסיבה היא: הנטיה ללכת לפי 
הרגש. יש לנו כוחות נפש, ובהם הדעת, השכל, שהוא 
כח מרכזי, ובעיקר, כח קבוע שאינו משתנה עם הרוח. 
רגש לעומתו, מקבל שינויים ואינו יציב. הכועס, נותן 
לרגשותיו להשתלט עליו, וזה עלול להביא לידי ע"ז. 
גם אמא טובה, אסור לה לתת לרגש להשתלט ולכוון 
יגדיר לך מהו תפקידך כאמא.  את מעשיה. השכל 
ובלידה. הוא ממשיך  התפקיד לא מסתיים בהריון 

בחובה להקנות לילדייך ערכים אמיתיים וישרים. 
למשל: כתבת שאת זקוקה לעזרתם. אולי נשנה את 

זקוקים לעזרתך בכל עת.  ונכתוב, שהם  התמונה, 
תארי לעצמך שהיית לוקחת חופשה של שבועיים, 
כיצד היה מתנהל הבית? ובכלל, ההגדרה של אחד 
הזקוק לעזרתו של השני אינה מתאימה לבית. בית 
העיקריים,  השותפים  הם  ההורים  שותפות.  הוא 
ואליהם מצטרפים הילדים. ככל שהם גדלים רמת 
השותפות עולה. כשילד שוטף כלים הוא אינו עושה 
טובה לאמא, הוא פועל כשותף במשפחה, לטובת 
אַת האמא, מנהלת את השותפות בתבונה,  כולם. 
ילד את חלקו בשותפות. אם  נותנת לכל  באהבה, 
לדרוש  שלך  הזכות  מנין  עצמך,  את  שואלת  את 
מהם לעבוד בבית, הפני את השאלה בכיוון הפוך: 
כיצד הם יכולים לחייב אותי, האמא, לעבוד במקום 

רלוונטיות. את מחנכת  אינן  כולם. שתי השאלות 

אותם לנשיאה בעול ולשותפות, וזאת ע"י מטלות 

שאת מטילה עליהם. אין לך ערך חינוכי גדול יותר 

מאשר חינוך להיות "נושא בעול". יש לכך השלכות 

לכל החיים, כאשר הילדים יקימו בית בעצמם, יבנו 

אותו על בסיס זהה של שותפות בין איש לאשתו, 

ובהמשך ביניהם לבין ילדיהם.

בנוסף, כאשר את מלמדת את בנותייך לבשל, לאפות 

ולעשות עבודות בית, כמה טובה יש בכך עבורן. כאשר 

יבנו את ביתן, לא יצטרכו לתהות יום יום מה לבשל, 

וכיצד להכין שבת. אם כן, קבלי על עצמך תפקיד 

האמא המנהלת, באהבה! 

תשובה

שכני יהודה מתפרנס ממכירת חפצים משומשים. בימי 

גדולים סביב פתחי הבניין  הוא מפזר קרטונים  האביב 

המשותף, שעליהם  כתוב: בגדים למחזור. דיירי הבניין מאוד 

לא אוהבים 'קישוטים' אלו. היות ואני ועד הבית, ביקשו ממני 

מספר דיירים, שאדרוש מיהודה לסלק את הקרטונים. פניתי 

אליו, אבל כצפוי זה לא עזר. הציעו לי כמה דיירים  להשליך 

את הקרטונים על תכולתם לאשפה. התלבטתי, האם מותר 

לי לעשות כן? זו התשובה שהגיעה ממכון משפט לעם: 

רכוש משותף עומד לרשות כל השותפים בתנאי שהם 

משתמשים בו שימוש מקובל. לכן, אם השימוש פוגע בחזות 

הבניין באופן שאינו מקובל באותו מקום, יהודה חייב לסלק 

את הקרטונים )עדיף להגיע לסיכום עם הדייר שהקופסאות 

בו  יש להתרות  יהודה לא מסלק,  זמן קצר(. אם  יעמדו 

יפנה את הקרטונים,  ועד הבית בעצמו  יפנה,  שאם לא 

מהרשות  אותם  ולהוציא  האיום  את  לממש  ניתן  ואז 

המשותפת. אבל אסור לוועד לזורקם לפח, אין רשות לפגוע 

בממון אחרים אלא רק להוציא אותו מחוץ לשטח הפרטי. 

 mishpatlaam.co.il  :לתשובה מפורטת מאת הרב בראלי

צרות של ועד בית
 הרב אריאל בראלי

משפט
לעם

גם אתם מוזמנים!

w w w. a m a n a . c o . i l
מרכז  1-800-260-240  

מידע
צמוד למדד תשומות הבניה 04/12אמנה

בתי
אמנה

 אדורה - קהילה חמה של כ- 70 משפחות
 חילוניות ודתיות, ותיקות וצעירות,

שבונות יחד בשותפות ובשמחה 
את ארץ ישראל ואת אהבת ישראל.

חד משפחתי על חצי דונם קרקע
קומה הראשונה - 87 מ”ר, 3.5 חדרים

קומה השניה -  50 מ”ר מעטפת

לפרטים ולתיאום ביקור באדורה: מיקי 052-3439977 

10 דק’
לקרית ארבע

25 דק’
לבית שמש

20 דק’
לקרית גת

15 דק’
לכביש 6

35 דק’
לירושלים

אדורה

מחיר מיוחד עד ב’ תמוז / 22.6: 542,000*₪ הזדרזו לקנות!
)לאחר ב’ תמוז / 22.6 המחיר יעלה ב-50,000 ₪(

נותרו

5 בתים

אחרונים



טקס ההוקרה השלישי
יום חמישי, כ“ד סיוון התשע“ב, 14.6.2012, בשעה 12:30

בבית החייל, רח‘ ויצמן פינת פנקס, תל-אביב

במעמד:
שר המדע והטכנולוגיה והממונה על השא“ל, הרב פרופ‘ דניאל הרשקוביץ

המשנה לראש-הממשלה והשר לפיתוח הנגב והגליל, ח“כ סילבן שלום
יו“ר המועצה הציבורית למנהלת השירות האזרחי-לאומי, אלוף (מיל‘) דוד עברי

מנכ“ל מנהלת השירות האזרחי-לאומי, שר-שלום ג‘רבי
ראשי עמותות השירות האזרחי-לאומי

מנחה: סיון רהב-מאיר
הופעת אורח: עידן עמדי

einatb@most.gov.il :הכניסה בהזמנות בלבד, לקבלת הזמנות

השירות
האזרחי-לאומי

הדרך שלי לתרום לחברה! 

כולנו מצדיעים 
למתנדבי השירות 

האזרחי-לאומי

משרד המדע 
והטכנולוגיה

מדינת ישראל
State Of Israel

Ministry of Science
& Technology
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הלל
אומר לא עליך המלאכה לגמור

הרב הלל הורוביץ - היישוב היהודי בחברון

בשבוע שעבר, ראש חודש סיוון, התעוררנו כולנו יחד 
עם כל בית ישראל לחדשות הקשות וקורעות הלב על 
התאונה המחרידה בטבריה, תאונה בה נכחדה משפחה 
שלמה, ההורים רפי ויהודית אטיאס עם 6 ילדיהם ז"ל, 
כשרק בתם רחל בת ה-7 ניצלה ונותרה בחיים. וכמו 
אצל כולם, מתעוררות השאלות הקשות: למה דווקא 
בית  מחנוכת  חזרו  הם  הרי  שכרה?  וזו  תורה  זו  הם, 
על  אבות  לתפילת  בדרכם  והיו  ס"ת  והכנסת  כנסת 
בנים בקבר השל"ה הקדוש? וכמובן, השאלות הטכניות 
שהתקשורת עסוקה בהן: מי האשם? אולי הרכב? אולי 
מכון הרישוי? הכביש ומעקה הבטיחות? אבל אנחנו 

אנשי אמונה, אין לנו אלא להצדיק את הדין "ה' נתן 

וה' לקח יהי שם ה' מבורך".

ובכל זאת, בכל אחד מאתנו מתעוררים הרהורי תשובה 

בו הוא נמצא,  וכל אחד במקום  לשמע אסון שכזה, 

עושה את חשבון הנפש אותו הוא צריך לתקן.

ואני לעצמי  מהרהר בדבר, אולי צריך קצת להוריד את 

הלחץ והמתח בו אנו נמצאים. אנחנו אוהבים לרדוף 

להגיע  תמיד  חייבים  טובים,  ומעשים  מצוות  אחרי 

לכל שמחה ואירוע, לכל מעמד ומפגש בכל עת ובכל 

שעה, הרי בוודאי אי אפשר בלעדינו. וכך, בלא משים, 

אנחנו פוגעים בבריאותנו, מסכנים את עצמנו בנהיגה 
בשעות מאוחרות של הלילה, פוגעים באורח החיים 
הטבעי של המשפחה ופעמים יוצא שכרנו בהפסדנו.

אותנו,  המחנכים  חז"ל  דברי  את  ולזכור  לשנן  כדאי 
לקיום תורה,  וההתאמצות שלנו  הזריזות  שיחד עם 
מצוות ומעשים טובים, "לא עליך המלאכה לגמור", 
לשים  צריך  למסירות  גם  מסוים,  גבול  עד  תשתדל 
גבולות. ומתוך ענווה למציאות החיים ובאיזון בריא 
ונכון, נמשיך כל אחד ואחד בשליחותו. ומכאן נשלח 
ברכת רפואה שלמה ונחמה מן השמיים לרחל הקטנה 

ולכל משפחת אטיאס היקרה  

מפרי
ידיה

בפרשת סוטה התורה מתארת זוגיות שהתקלקלה. הבעל 
חושד באשתו שבגדה בו, והוא מלא דמיונות מכאיבים 
ונוראים. הכתובים מתארים בפרוטרוט את הספקות 
המכרסמים בלבו של הבעל, ומוצגות שתי האפשרויות 
העומדות לפניו: "ועבר עליו רוח קנאה, וקנא את אשתו,  
והיא נטמאה, או עבר עליו רוח קנאה וקנא את אשתו, 

והיא לא נטמאה" )במדבר ה', יד(.

הביטוי "עבר עליו רוח קנאה" משקף את מצבו הנפשי 
ובחשדות, המרעילים  של הבעל. הוא שרוי בספקות 
אותו ומשפיעים קשות על האווירה בבית ועל התקשורת 
שבינו לבין אשתו. כך אי אפשר לנהל חיי משפחה בריאים. 

יכולה הייתה התורה לומר: היות ואין עדים, והיות והאישה 
מכחישה את חשדותיו, חייב הבעל להתגבר על עצמו, או, 
לחילופין, להתגרש ולפרק את הבית. אך לא כך הדבר: כדי 
להשיב על כנו את האמון שנשבר, וכדי לנסות ולהשאיר 
נסי  את הבית שלם על מכונו, התורה מציעה פתרון 

בדמות מי סוטה.

ואכן, חז"ל מפרשים את הדברים באומרם, כי הפרשה 
הטקס  מטרת  וכי  בית,  בשלום  עוסקת  כולה 
שנעשה בבית המקדש היא להציל את הזוגיות 
והרמוני. רמב"ן מדגיש את  טוב  למצב  ולהחזירה 
הנס הגדול שנעשה פה: "והנה אין בכל משפטי התורה 

דבר תלוי בנס זולתי העניין הזה שהוא פלא ונס קבוע 
שיעשה בישראל, בהיותם רובם עושים רצונו של מקום. 
כי חפץ למען צדקו לייסר הנשים שלא תעשינה כזימת 
יתר העמים, ולנקות ישראל מן הממזרות שיהיו ראויים 
להשרות שכינה בתוכם. ולפיכך פסק העניין הזה משעה 
שנתקלקלו בעבירות. כמו שאמרו )סוטה מ"ז, א(: משרבו 

הנואפים פסקו מי סוטה".

פרשת סוטה מסייעת לעם ישראל לחיות ברמה גבוהה 
של טוהר ונקיות וברמה גבוהה של זוגיות שלמה, והיא 
משמשת אחד הביטויים להיותנו ממלכת כוהנים וגוי 

קדוש  

פרשת סוטה - על זוגיות ואמון
הרבנית ד"ר יעל צהר, מכללת אורות ישראל ואוניברסיטת בר-אילן

למעלה מ 60- אלף מסתנני עבודה שוהים כרגע בתחומי 

ישראל. זוהי שהייה בלתי חוקית וברובה המוחץ אינה 

נובעת מבריחה מאזורי קרבות או מרדיפה אחרי יריבים 

פוליטיים במדינות אפריקה.  מנחם בגין ז"ל כבר קבע 

האו"ם.  באמנת  כהגדרתם  פליטים,  תקלוט  שישראל 

התקדים שקבע אינו חל על עשרות האלפים שהגיעו 

ארצה בעשור האחרון, דרך סיני, כדי למצוא כאן עבודה. 

אלה אינם פליטים. אלה מסתננים.

חובתה של הממשלה היא לפעול כדי להחזירם לארצות 

מוצאם. לא משום שאנו "גזעניים" )כפי שאוהבים לטעון 

ארגוני השמאל(, אלא משום שאנו חייבים לדאוג, בראש 

שכבות  לתושבי  שלנו:  בחברה  לחלשים  ובראשונה, 

המצוקה, לתושבי השכונות, לפריפריה. 

בדרום  ראשון  בשלב  ומתיישבים  מגיעים  המסתננים 
הם  שני,  בשלב  כץ.  בפרדס  בערד,  באילת,  אביב,  תל 
גוזלים את מקומות העבודה של האוכלוסיות החלשות 
ביותר. מי שקורא לצדק חברתי ורוצה בו, חייב לפעול 
להשבתם של מסתננים אלה לארצות מוצאם. ברוח זו, 
חוק  הצעת  הכנסת  שולחן  על  שעבר  בשבוע  הנחתי 
שקובעת, שמי שמעסיק, מלין או מסיע שוהים בלתי 
לדין  יועמד  אגב(,  פלשתינים,  או  )מסתננים  חוקיים 
ויגזרו עליו חמש שנות מאסר או קנס כספי של 500 
אלף ש"ח. הכבדת הענישה על ישראלים, שמספקים 
מקומות עבודה או משכירים להם את דירותיהם, תקטין 

את ה"תמריץ" של אותם מסתננים להגיע לכאן.

של  זעמם  לאלימות.  מקום  אין  הזה  הקשה  במאבק 
תושבי דרום תל אביב מובן, אך אינו מצדיק פורקן זעם 

על איש. מכאן ועד להשוואה של ארגוני השמאל הקיצוני 
הבדולח",  ל"ליל  או  השלושים",  שנות  של  ל"גרמניה 
המרחק עצום. יש לגנות ולהצטער על השימוש הנלוז 
בהשוואת כאלה, שמבזות את זכרם של ששה מיליון 

יהודים, שנרצחו על ידי הנאצים, יימח שמם. 

מופנה  להיות  חייב  הלאומי  והמאמץ  מטרתנו  כל 
לארצות  מישראל  העבודה  מסתנני  של  להחזרתם 

מוצאם. בריאים ושלמים 

לא פליטים. מסתננים. ח"כ אופיר אקוניס, יו"ר צוות התגובות של הליכוד

דברים שרואים משם

חדש!! 
הוצאת הספרים של מרן
הרב מרדכי אליהו זצ"ל

מאמר מרדכי - צרור החיים
שאלות ותשובות בעינייני אבילות
עם פסקי הלכה לספרדים ואשכנזים
לפרטים: 02-6521195
www.harav.co.il

מסכת חייו המופלאה של מרן הגאון 
הרב מרדכי אליהו זצוק”ל

להזמנות: 02-6521195
www.harav.co.il

הרב אליהו - 
פרשת גדולת מרדכי
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סליחה שאנחנו ציונים
קוראים את השטח
בצלאל סמוטריץ' - מנהל הפעילות בתנועת רגבים

בפסק דין שלא זכה להד ציבורי, ביטל בג"צ בשבוע 
שעבר את הקריטריונים להענקת הטבות מס לישובים 
בפריפריה, וקבע כי יש להכליל ברשימת הישובים 
שישובים  ערביים,  ישובים  גם  להטבות  הזכאים 
יהודיים הסמוכים להם נהנו מהן עד כה. פסק הדין 
החמור הזה מצטרף לשרשרת של פסקי דין חמורים, 
המכרסמים באופייה הציוני של המדינה ואוסרים על 

העדפה כל שהיא של התיישבות יהודית.

הדומיננטיות הרבה של מערכת המשפט בישראל, 
הזו הציבה את ערך  כי המערכת  בצירוף העובדה 
השוויון, במובנו הפשטני והפופוליסטי, כערך העליון 
ביותר בסולם הערכים של מדינת ישראל, מעמידים 
בסכנה את יכולתה של המדינה להמשיך ולשאת את 
הציונות מעצם טבעה מבוססת על  החזון הציוני. 

הגדרה לאומית: בית לאומי לעם היהודי, ועל כן מותר 
לה לעודד התיישבות יהודית מסיבות אסטרטגיות 
ולאומיות. הענקת הטבות המס לישובים בפריפריה 
אינה 'פרס על התנהגות טובה' אלא אמצעי חשוב 
הספר.  ליישובי  יהודים  של  חיובית  הגירה  לעידוד 
עידוד ההתיישבות היהודית באזורי הספר הנידחים 
והמרוחקים הינה אינטרס ציוני מובהק, שאינו קיים 
אלו.  באזורים  הערבית  להתיישבות  ביחס  כמובן 
אינטרס לאומי וציוני זה מצדיק, ללא כל ספק, הבחנה 
היא  הבעיה  שאינם.  לכאלה  יהודיים  ישובים  בין 
שפרקליטות המדינה, שכבר מזמן הפסיקה לייצג את 
הממשלה הנבחרת והפכה לסניף של בית המשפט 
ולהגן  הזה  הטיעון  את  מלהעלות  נמנעת  העליון, 
על מדיניותה של הממשלה. אנו קוראים לממשלה 

לדרוש דיון נוסף, לכפות על הפרקליטות להילחם 

על צדקת הטיעון הציוני, ולהביא לביטול פסק הדין.

שנייה  בקריאה  עברה  הזה,  הדין  לפסק  במקביל 

להוספת  רגבים  שיזמה  החוק,  הצעת  ושלישית 

'עידוד ההתיישבות' כמטרה ציבורית לעניין הכרה 

תורמים  יזכו  והלאה  מכאן  מס.  לצרכי  בתרומות 

לזיכוי  ההתיישבות  בעידוד  שעוסקות  לעמותות 

במס על תרומתם. מעבר לשמחה על הצעת חוק 

ראשונה שלנו, שנכנסת אחר כבוד לספר החוקים 

של מדינת ישראל, אנו מקווים כי תהיה זו סנונית 

ההתיישבות  ערך  החזרת  על  שתבשר  ראשונה 

היהודית למקומו החשוב במדינת ישראל, כך שגם 

פסק הדין האומלל הזה יבוטל 

מבית חרושת לבית חינוך / עידן דוייב

מרגע הכניסה לבית הספר התיכון ניטע בלב התלמידים הפחד מפני מבחני הבגרות 
האלמותיים. המיתוסים על שינון ספרים עבי כרס ועל לילות ללא שינה שובים אותם 
כל פעם מחדש והחששות מפניהם מובנים. לאט לאט, כשההתרגשות נחלשת, הם 
כולו בבחינות הבגרות:  כל  ומרוכז  מתרגלים למסלול הלימוד המהיר, שמכונס 
התלמיד מעוניין לקבל ציון גבוה, המורה צריך להספיק את כל החומר לבחינה 
וההנהלה דורשת 'להעביר' מספר גבוה ככל האפשר של תלמידים את בחינות 
הבגרות. חינוך? ערכים? מחקר? כלי למידה?-' בקטנה'. מה שחשוב זה לקיים את 
מצוות חכמינו, "בגרות לכל", ולשחרר לחלל העולם תוצר 

נוסף  מפס הייצור של תעשיית החינוך.
הבגרות,  בחינות  גל  על  נישאים  אנחנו  שנים  במשך 
בהיר.  וחשבון  דין  לעצמנו  לתת  ובלי  רבה  בעקשנות 
המחשבה על רפורמה כל כך משמעותית נתפסת בעינינו 
כרבולוציה חסרת תוחלת שלא תתפוס, ובלית אלטרנטיבה 
אחרת, אנחנו קופאים על שמרינו. אלא שקיימת אפשרות 
אחרת. למשל, במקום מבחן בהיסטוריה, שכל מטרתו היא 
לתמלל את התלמיד ללא שום חשיבה, ניתן לו לערוך עבודת חקר גדולה באותו 
היקף. במקום לשנן מילים, שכידוע פורחות באוויר לאחר הבחינה, נגרום לתלמיד 
לפתח את החומר בעצמו על ידי הממצאים שיחשוף, ונסייע לו לרכוש כלי למידה 
שיעזור לו בהמשך. וכך, גם שאר המקצועות )למעט מדעים מדויקים ואנגלית( יזכו 
לעדנה מחודשת ולרענון שהם כל כך זקוקים לו. אין לי ספק, ששחרור מערכת 
החינוך מעול הבגרויות ייטיב עמה ויחזיר את בית הספר למקום ראוי וטוב, שמעניק 

סל רחב יותר של ערכים לתלמידיו 

בגרות כמבחן לבגרות / יעקב בורנשטיין

כבר שנים שילד בן ארבע עשרה לא צריך לקבל החלטה, האם להמשיך בבית ספר תיכון 
ולרכוש השכלה או לצאת לעבוד על מנת לעזור בפרנסת המשפחה. מאז אותם ימים 
ועד היום חלו שינויים בסדרי העדיפויות של המדינה בכלל ושל אותם מתלבטים בפרט, 
כך שהמסלול הוא חדגוני וחסר התלבטויות. כאשר תלמיד גדל במסגרת חינוכית קבועה 
מראש, הדילמה המשמעותית הראשונה בחייו היא בתקופת מבחני הבגרות. הרצון להצליח 
בלימודים מתנגש עם הרצון להכיר את העולם הגדול או לבלות עם חברים בקניון או בערבי 
פויקה )שרופים...(. אז נדרש ממנו לגלות בגרות, כי הרי "בלי בגרות אין בגרות" אמר איש 

חכם, והשנים מוכיחות לי כמה שהוא צדק. גם אני כנער לא תמיד 
וניתן היה למצוא  ידעתי לעשות את ההפרדה בין עיקר לטפל, 
אותי מכין קפה במעיינות במקום ללמוד לבגרות בהיסטוריה, בזמן 
ש'חרשני' המחזור שיננו תאריכים מלפני הספירה. רק היום, בדרכי 
יודע להעריך את הזמנים בהם כן ידעתי לשבת  לאקדמיה, אני 
לי, שגם אז חבריי  זכור  ולהשקיע, ושבזכותם הגעתי להישגים. 
נבונות ולתגמל את עצמנו בהתאם.  ידענו לקבל החלטות  ואני 
כך בשעת לילה מאוחרת אחרי לימוד ארוך משותף, היינו יוצאים 

לארוחת חצות כצ'ופר על ההשקעה. ידענו שמבחני הבגרות הם נקודת השיא של 12 שנות 
לימוד וחוץ מלמידת החומר וחזרה עליו דרושה גם הכנה נפשית הכוללת קבלת החלטה 
בוגרת. אין ספק, ההתמודדות לא הייתה פשוטה. קבלת החלטה לשבת וללמוד/ לחרוש/ 
לדגור היא אבן דרך לחיים, כי יכולת זו של הנער לקבל החלטות בצורה נכונה, תשמש לו 
כבסיס להצלחה בהחלטות משמעותיות יותר בהמשך החיים. הערך המוסף שלו מהשקעה 
בלימודים יסייע לו בהמשך כמועמד לאוניברסיטה, שם הוא יעקוף את חבריו שבמקום 

ללמוד שיחקו מטקות בים, והיום עדיין משלימים את הבגרות ההיא בהיסטוריה... 

בעיצומה של תקופת הבגרויות, 
כשאלפי תלמידים אמורים לשבת, 
'לחרוש' ולשנן את החומר הנלמד, 
בחשיבותם  דנים  ועידן  יעקב 

ובנחיצותם של המבחנים.

 דומים                          שוניםאבל



חוק ההסדרה רגע האמת

צעדה

באים ומחזקים את שובתי הרעב בקרית הממשלה בירושלים

כולנו מצטרפים לתושבי שכונת האולפנה העולים לירושלים
מיום שני י"ד סיון 4.6.12 

עד יום רביעי ט"ז סיון 6.6.12
בדרישה לחוקק את חוק ההסדרה 

ולתת חופש הצבעה לשרי הממשלה.

יום שני י"ד סיון 11:00 יציאה מגבעת האולפנה 
לכיוון ירושלים לאורך כביש 60 דרך גבעת אסף ומגרון.

יום רביעי ט"ז סיון בין 12:00 ל 14:00 
בעת העלאת החוק עצרת מרכזית במאהל שביתת הרעב ליד הכנסת.  

לעדכונים, פרטים והזמנת הסעות לקבוצות 052-5665052
 • וועד שכונת האולפנה • מועצה מקומית בית אל • מועצה אזורית מטה בנימין • מועצת יש"ע • 
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שכונת התקווה היא בית חם, אנשים חמים < 
בשביל המסתננים היא מקום אידיאלי ונוח < 
המצב כיום, שאין כבר מקום בשבילם < הפכנו 
להיות פליטים, אלה שמפחדים, והמסתננים 
לא  הבעיה  אם   > הבית  בעלי  להיות  הפכו 
המדינה  את  לאבד  נתחיל  בקרוב,  תיפתר 

נולדתי וגדלתי בעיר תל-אביב בשכונת התקווה. רקע 
כיום אני נשוי ואב לשלושה ומתגורר בשכונת 
התקווה. אני פעיל כ-30 שנה בשכונות דרום תל-אביב, 
משמש כחבר מועצת עיריית תל אביב מטעם סיעת 

הליכוד ועובד כשכיר בהסתדרות.

כל שכונת התקווה  קודם  היא  בשבילי, 
בית חם, אנשים חמים, 
כולם מכירים את כולם, אוירה משפחתית. העזרה לזולת 
שיש בשכונה היא משהו יוצא דופן. למעשה השכונה 
היא קיבוץ גלויות, תמצא פה את כל העדות והמנהגים. 
לאחר נפילת מסך הברזל, השכונה שלנו התחזקה בעולים 
מחבר העמים. כולם בשכונה מרגישים שותפים. שכונת 
התקווה נכנסה לפרויקט שיקום השכונות בשנת 1979 
ומאז נבנו בשכונה מתנ"ס, היכל תרבות, אולם ספורט 

ובריכת שחיה. אין עוד מקום כזה בכל הארץ.

תל-אביב זו 'העיר הגדולה' ויש בה עיר מקלט 
את כל האפשרויות, קל להיטמע 
להכיל. בשביל המסתננים, שכונת  יודעת  היא  כי  בה 
התקווה היא מקום אידיאלי ונוח, כי יש בה שוק ואומרים, 
שמי שנמצא ליד השוק לעולם אינו רעב. אני בטוח, 
שהייתה יד מכוונת, המסתננים לא הגיעו לכאן בטרמפים. 
בשיירת  ומסודרות,  מאורגנות   בהסעות  הגיעו  הם 
אוטובוסים שאינה נפסקת. זרועות הביטחון הם אלו 
שדואגים לכך. המצב כיום, שאין כבר מקום בשבילם ולא 
מן הנמנע שהם יגיעו לירושלים, לחיפה ולערים נוספות.

חוסר ביטחון מוחלט שבא לידי ביטוי בכך, אוירה 
כבר לא מסתובבים חופשי  שהתושבים 
בלילות, הילדים שלנו לא הולכים למתנ"ס. רצף המקרים 
המזעזע, ששמענו עליו לאחרונה בתקשורת, רק העצים 
את הפחד. הקשישים חוששים להגיע למרכז יום לקשיש. 
נערים ונערות כבר לא מסתובבים בלי השגחה. האלימות 
התחנה  באזור  שבשגרה.  דבר  להיות  הפכו  והפשע 
המרכזית הישנה גם מבוגרים לא מסתובבים לבד. הפכנו 
שמפחדים  אלה  להיות  הפכנו  אנחנו  פליטים,  להיות 
והמסתננים הפכו להיות בעלי הבית. זה  אבסורד. הם 

מרגישים כאן בטוחים יותר מהתושבים הוותיקים.

בארץ פיתרון  שנמצא  מי  כל  את  לקחת  צריך 
לעיר  אותו  ולהעביר  חוקי  לא  באופן 
עיר  כמו  מצרים,  גבול  ליד  לקום  שצריכה  אוהלים, 
האוהלים שארקדי גאידמק הקים לתושבי הצפון בזמן 
מלחמת לבנון השנייה. אם הפיתרון של עיר אוהלים היה 
טוב לישראלים, אז גם למסתננים זה לא יזיק. כמובן, 
צריך לדאוג להם לאוכל, שתייה ולינה ובמקביל לבדוק 
ומי  לו  לסייע  צריך  כפליט,  שמוגדר  מי  מעמדם.  את 
שמוגדר כמסתנן, צריך לתת לו 1,000 יורו ולהחזיר אותו 
לארץ מוצאו. האריתראים, למשל, יכולים לשוב לארצם 
מבלי שיקרה להם דבר, משום שאין שם מצב מלחמה. 

למי צפון תל אביב  להזכיר  רוצה  אני 
תנועת  שכאשר  ששכח, 
זעקה  שם  קמה  אביב,  ברמת  ילדים  גן  פתחה  חב"ד 
'להשתלט' על השכונה.  בקרב התושבים, על הניסיון 
עד היום מתנהלים משפטים בעניין כדי להעיף אותם 
מהשכונה. אם הם מתייחסים כך ליהודים בני עמם, אז 
תאר לך מה יחסם למסתננים. התושבים ברמת אביב לא 
מוכנים לקבל את התופעה ולא משכירים להם דירות. 
בשכונת התקווה מתווכים, קבלנים ואנשים שלא גרים 
בשכונה משכירים דירות למסתננים. הם לפעמים גרים 

10 בחדר בשיטת המיטה החמה.

אני מגנה כל תופעה של אלימות וחושב, אלימות 
שכל פעולה הקשורה באלימות מחבלת 
ציבור,  ונבחרי  כנסת  חברי  לפה  הגיעו  במאבק.  לנו 
שחשבו שהם יכולים להגיד מה שהם רוצים מבלי להבין 
את המשמעויות. מעשים מסוג זה מסיטים את הדיון 
מהבעיה העיקרית, מתמקדים באמירה כזו או אחרת 
ולא מטפלים בבעיה. בהפגנות שהתקיימו הייתה אוירה 
שלווה, עד שקומץ קטן עשה פרובוקציות ושלהב את 
ההמון, דבר שגרם לחלק מהמפגינים לאבד את הסבלנות.

רואים כתובת לתושבים  התושבים 
תפקידי,  מתוקף  בי, 
כתובת לפיתרון בעיותיהם. אני מקשיב לכל הטענות 
עם  ביחד  תשובות.  לתת  ומנסה  בפניי  מעלים  שהם 
בשכונה  שפועל  פעולה,  ועד  הקמנו  נוספים  חברים 
כבר קרוב לשלוש שנים ותפקידו להוביל את המאבק 
בנושא המסתננים. עצם זה שהנושא עלה לסדר היום, 
הפך לשיחת היום בתקשורת, וכולם מדברים בקול ברור 
וצלול על הבעיה, זה אומר שהמאבק הצליח וכבר השגנו 
משהו. המטרה שלי היא להוביל מאבק ענייני וצודק. 
אם הבעיה לא תיפתר בקרוב, אנחנו נתחיל לאבד את 
המדינה. אם לא נטפל בבעיה במהירות, זו תהיה בכייה 

לדורות. תפקידנו לדאוג לילדים ולנכדים שלנו.

של עיריית תל אביב  לדעתו  בניגוד 
ראש העירייה מר רון 
חולדאי, אני חושב שצריך לאכוף את החוקים נגד בעלי 
עסקים המעסיקים מסתננים. ראש העירייה סבור, שאם 
המסתננים לא יעבדו אז הם יגנבו ויהיה פה כאוס. אני 
יעודד את המשפחות  נסייע להם, הדבר  בטוח שאם 
והחברים שלהם לבוא לישראל בעקבותיהם ובהמוניהם. 
של  העבודה  את  תופסים  להגיד שהמסתננים  חשוב 
תושבי השכונות, שמרביתם עובדי כפיים. המסר של 
העירייה הוא, שהמסתננים הם תושבי תל אביב וצריך 
לדאוג להם. לי זה נראה הזוי. בתקופה האחרונה, ראש 
העירייה מבין שהשתלטו לו על העיר ונראה שנפל לו 

האסימון, הוא מתחיל להשמיע קולות נגד התופעה. 

מחבלים יפי נפש  האדם  זכויות  ארגוני  כל 
מעודדים  שהם  בכך  שלנו,  במאבק 
אלפים רבים של מסתננים להגיע לארץ. אני מציע לאותם 
אנשים תמימים שאם הם כל כך הומאניים, שיאמצו את 
המסתננים, יארחו אותם בבתיהם וידאגו להם לכל מחסורם. 
הכל אצלם זה עניין של הצגה, זה אחד בלב ואחד בפה.

הבאנו לכאן שרים וחכ"ים רבים, גרעין תורני 
כדי לראות את המצב בשטח, ולא 
קרה מאומה. השר סילבן שלום הגיע לכאן והציע להקים 
גרעין תורני בלב שכונת התקווה, כדי לחזק את השכונה. 
אנו מקבלים בברכה את ההצעה ומחכים שמישהו ירים 
את הכפפה ויארגן גרעין תורני של חבר'ה דת"ל, שיצטרפו 
לגרעינים הפועלים בת"א, כשותפים ופעילים בשכונה, 
ויהוו חלק אינטגראלי ממנה. הם יעזרו לנו במאבק נגד 
המסתננים. לדתיים לאומיים יש הרבה מה לעשות פה.

אני מאחל לתושבי אופטימיות זהירה 
אביב  תל  דרום 
ריכוזי  בהם  שיש  במדינה,  נוספות  ערים  ולתושבי 
להם  שהיו  השלווים  לחיים  לחזור  שיוכלו  מסתננים, 
והייתי  הלוואי  לישראל.  המסתננים  של  בואם  טרם 
לפי  לא.  אני  אך  מצטער,  אני  אופטימי,  להיות  יכול 
כה,  עד  ישראל  ממשלת  של  הכושלת  ההתנהלות 
סליחה. המעטה.  בלשון  אופטימי,  לא  ממש  אני 

וגלויה  אמיתית  לשיחה  פגשנו 
את שלמה מסלאוי, חבר מועצת 
הליכוד,  מטעם  אביב  תל  עיריית 
מיום  התקווה  שכונת  תושב 
היוולדו, ממובילי המאבק בנושא 
המסתננים הממלאים את השכונה 
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גילוידעת

בתפקיד גלויה
הרעים

אסתר סילם-אלוש

לא נעים להיות בצד של "הרעים". זו האמת. לא נעים להיות 

זה שקורא לסלק פליטים על טפם ונשיהם, רק משום שאנו 

חוששים שמא אלו יתרבו )כפי שנוהגים לעשות רוב בני 

האדם( ויתבעו את זכויותיהם, משל היו פלשתינים לאחר 

עשרות שנות "כיבוש" בעוד 30 שנה. 

לא נעים להיות זה שקורא: כן, שימו אותם במתקני כליאה 

והוציאו אותם מכאן ברגישות ובנחישות )מזכיר משהו..?(

בהם  במקומות,  לגור  אלו שממשיכים  להיות  נעים  לא 

לכאורה יש לעם אחר חזקה עליהם. 

לא נעים להיות בשר התותחים היושב בקצות המדינה. 

לא נעים לאוכלוסייה שלמה, שחרטה על דגלה את עקרונות 

החמלה והצדק החברתי, להיות אלו שקוראים שלא לוותר 

על שום פיסת אדמה לטובת השלום המובטח. 

לא נעים להיות באופן אוטומטי אלו שמצפים מהם לתמוך 

בפעיל  בצבא  בכיר  במכות שהפליא  או  מלחמה  בכל 
שלום מסקנדינביה.

לא נעים להיות בצד של "הרעים". 

את משב  ולהרגיש  לשלום  לקרוא  נעים  יותר  הרבה 
שבצד  חשוב  לא  ממש  כתפיך.  על  חובט  הנעורים 
השני, הפלשתיני, צועקים לך באוזן שהם לא מעוניינים 
בשלום אתך. בסה"כ הם מבקשים בנימוס  שתמות או 

לפחות תסתלק.

הרבה יותר נעים להזדהות עם אוכלוסייה שלמה שנעקרה 
)לא, לא גוש קטיף, יום הנכבה( מביתה ולהרגיש כל כך 

צודק וטוב לב. ממש מהפכן לעת מצוא. 

הרבה יותר נעים לקבל תמיכה כלכלית ממדינות אויב, 
חלק   ולהרגיש שאתה  מופרך  בשלום  לתמוך  להמשיך 

מהקאסט של hair כל חייך.

וכל זאת מבלי לקחת אחריות על התוצאות. כי ברור לך 

לגמרי, שאף אחד לא ייקח אותך מספיק ברצינות בכדי 
לאפשר להמוני פלשתינים, עובדים זרים ושאר חברים להיות 
לך לשכנים )זאת כל זמן שהבטחת לעצמך מגורים על 
כמה מטרים רבועים בגוש דן, לא כולל אזורי מצוקה כמובן(.

כך אתה יכול להמשיך לשורר ולטפוח לעצמך על השכם 
ולדעת עמוק בפנים, שהסיוט הכי גדול שלך,  להפוך לרוב, 
ולמצוא את עצמך הופך שוב למיעוט, רק למיעוט אחר, 

רחוק מתמיד. 

ותודה לעשרות אלפי המתנחלים, הדתיים וסתם ימניים 
שדאגו לקחת על עצמם את תפקיד "הרעים" במחזה הידוע: 
הסכסוך הישראלי פלשתיני, שרץ כבר כמה עשרות שנים 
על במת המזרח התיכון. כל זאת לטובת אותה קבוצה, 
ששומרת לעצמה את הזכות לחיות עם מצפון נקי מחד 
ובלב שקט מאידך. שכן ברור להם שהרוב, לפחות בארץ 
הזאת, לא יאמץ את רעיונותיהם, לפחות לעת עתה  

קרן אביה
לע"נ אביה יהושע גולדברג ז"ל

3 תקליטורים - שיחות לפרשיות השבוע
בחמישה חומשי תורה

לעילוי נשמת בחור ישיבת אלון מורה

אביה יהושע ז"ל גולדברג

שניתנו על ידי הרב מנחם בן יעקב במכון מאיר

הנחלאבי
יצאה

מהדורה 

נוספת

ניתן להשיג את הדיסקים ללא תשלום עד גמר המלאי אצל: הרב מנחם בן יעקב 02-6536920 | פרסומי ישראל 02-6524649

תשובה לפרשת "נח": מדי - אחד מבניו של יפת, כוש - אחד מבניו של חם 
הזוכים: משפחת מלאכי, קריית שמואל, חיפה

בפרשת "נשא" נכירפיצוחים
את פרשת הנזיר!
המתחייב בכמה איסורים,
הנובעים מן הנדרים.
השלימו את החרוז המתאים
כפי שאתם בפרשה קוראים
והדברים אינם קשים
כי הנזיר אינו אוכל ענבים_______

חידה בחרוזים לשולחן השבת מאת מרדכי פרימן
ועתשובות שלחו למייל: gdaat@pisrael.com עד יום שלישי הקרוב. 

שב
 ה

דת
חי שעבר

שבוע 
שובות מה

ת

המדור בחסות:

זה עונג שבת

תשובה לפרשת במדבר: החרוז המשלים הוא "תפקוד". כפי שכתוב בפרק א' 
פסוק מ"ט: "אך את מטה לוי לא תפקוד". הזוכים: משפחת אודסר, פתח תקוה

מזל טוב ושפע ברכות ל: חגי נובוסלסקי ואופיר סלע; דוד יהושע ורעות פוקר; ספיר לוי ושחף-חן ציטרין; ריקי צוקר ואוריאל ציון; 
מרים חג'ג' ואפריים עבאדיין; צפורה למפרט ומנחם הומינר;  איילה ברנד ויוני דמסט; תאיר כהן ויצחק ניסימי; שהתארסו בשבוע 

האחרון ול: רות שרעבי ויגאל אלישביץ; אפרת חיים ותכלת שמש; יאיר זינגר ובת-אל ביטון; חן מועלם ומתן בקר; 
עדינה פלהיימר ודוד ברט; שהתחתנו\מתחתנים השבוע. ולכל אלו שעדיין מחפשים, שימצאו בקרוב!

לאלעזר ראב הי”ו
להורים הרב מרדכי ויהודית ראב

לסבא שרגא ראב
לסבא ולסבתא צבי ולאה בנדל

מזל טוב לשמחת בר המצווה
משפחת גולדברג
ומערכת גילוי דעת

בע”ה, שבת ק’ פרשת “נשא”
לדוד... הוא עדינו העצני... שמ”ב כ”ג ח’

לדוד ועדינה היקרים
ולמשפחות ברט ופלהיימר

מזל טוב לרגל שמחת כלולותיכם
יימלא ביתכם אור של תורת ארץ ישראל

שמחה וגבורה, עדינות ואצילות.
כה יתן לכם ה’ וכה יוסיף...

באהבה רבה
משפחת גולדברג

לאריה ונחמה גולדברגר
מזל טוב להולדת הבת חירות תחי'

תזכו לרוב שמחות ונחת 
בישוב איתמר ובשומרון

ולשפע ברכה מהר הברכה
הנשקף מחלונכם

באהבה רבה
משפחת 

איתמר מתרחבת....
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עת
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גילוילב
יונתן, חבר יקר ואהוב,

דמעות הפרידה, שעולות בי עכשיו וחונקות את 
גרוני, מתערבבות לי בדמעות השמחה כשהודעת 

שזהו זה, מצאת אותה והיא גרה בחו"ל.
אז מה, אני יכול לנגב את הדמעות ולהמשיך בחיי 
השגרתיים. אז מה אם אתה טס לך כך באמצע 
החיים, אז מה אם מצאת שם את בחירת לבך, אז 
מה אם הגיע הרגע לו חיכית כל כך הרבה זמן, אז 

מה, מותר לי לבכות.  
 אני יושב עכשיו, מביט במטוס שבלע אותך אל 
קרבו, יחד עם אשתך. החתונה הייתה כה מרגשת 
והנה הכל מתקפל לו לתוך מטוס, שעולה ונוסע 
לארץ זרה. אני מתבונן במטוס, מאושר בשבילך, 
אך לבי מכיל מלבד אושר, גם קינאה. מתי יגיע 
תורי? מתי גם אני אזכה למצוא את אשר יאהב 

לבי?
 אני רק רוצה לאחל לך, שהחברות בינינו תישאר 
לנצח, שלא תטבע בגולה, שתבוא לרקוד בחתונתי, 
גם אם אתה עדיין תהיה שם. ושיום אחד, תקנה 
לך ולאשתך כרטיסים לצד אחד ותבואו לגור פה 
נגור  בו  יישוב  באותו  תגורו  אפילו  אולי  בארץ. 
גם הם  ילדים משלנו,  לנו  ואולי כשיהיו  אנחנו, 

יהיו חברים כה טובים.

עוד אתגעגע.

עמיחי.
 

חוותדעת

את  שלך,  והכאב  הקושי  את  שומעת  אני 

עצמך  את  ומוצאת  מקריבה,  שאת  התחושה 

אכן,  לך...  שתכננת  ממה  לגמרי  אחר  בסרט 

קשה להסתגל לשינויים, בוודאי לשינוי כל כך 

משמעותי שמשפיע בתחומים רבים. לעיתים 

חלילה  כמו  כואבים  יותר  הרבה  שינויים  יש 

מחלה או פיטורים פתאומיים. במהלך החיים 

צולחים  איך  היא  השאלה  משתנים,  זוג  בני 

יציבה,  תישאר  שהמשפחה  כך  השינוי,  את 

ולילדים תהיה תחושה של בטחון גם אם אין 

הסכמה בכל התחומים. נשמע שאת כבר הבנת 

את הכיוון, ואחרי שנתיים אולי כדאי להפסיק 

לריב, ולראות איך ממשיכים הלאה בלי שאת 

מרגישה  קורבן. 

אחרת  תורנית  דמות  או  שרב  לוודאי,  קרוב 

יוכל  שהוא  ייתכן  בעלך.  של  בחיים  מעורה 

לסייע גם לך. האם נפגשתם פעם? האם הוא 

מודע לקשיים שאת מתארת? נראה ששיחה 

משותפת, שבה תעלו את הקשיים יכולה לסייע. 

אין ספק שהחזרה בתשובה היא חלק מהחיים 

משותפים  דברים  הרבה  עוד  לכם  יש  שלכם. 

להאיר  ולנסות  בהם  להתבונן  חשוב  אחרים, 

אותם. ייתכן שכדאי לחשוב על הסכם מחודש, 

בו כל צד עושה משהו לקראת השני. את כבר 

נמצאת שם, כדאי שתחשבי באיזה תחום היית 

בתקופה  דווקא  יבוא לקראתך.  רוצה שבעלך 

זאת, שלכאורה "כל אחד לחוד", יש חשיבות 

ל"ביחד" שלכם כזוג וכמשפחה. אפשר לצאת  

לטיול משותף למקום אהוב, להיזכר בתקופות 

היפות ביניכם, תוך מחשבה מה אפשר לקחת 

לעתיד המשותף שלכם. לדעת שמשפחה היא 

מתנה יקרה, וגם אם הצבעים משתנים, המסגרת 

נשארת ונסייע לה להתייצב! בהצלחה!  

אנחנו נשואים כבר 14 שנים ויש לנו 3 ילדים. עד לפני שנתיים, היו לנו חיים טובים 
עם עליות וירידות כמו לכל זוג.. לפני שנתיים, החיים שלי השתנו, בעלי חזר בתשובה 
ומאז שום דבר לא אותו דבר. אני מרגישה שאני מוותרת ומקריבה את עצמי על המזבח 
שהוא בונה. אני לא מוכנה לשנות את החיים שלי, גם הילדים לא. חשבתי שה"שיגעון" 
יעבור לו אבל בפועל, להיפך, יש לו המון דרישות והוא כל הזמן מבקש עוד...אנחנו כל 

הזמן רבים, איך להמשיך הלאה?

שאלה: 

פתאום באמצע החיים
ד"ר חוה אנקור מאמנת אישית וזוגית, מומחית במצבי לחץ ומשבר

תשובה: 

המעוניינים להתייעץ או לשתף את הקוראים במכתביהם מוזמנים לשלוח למייל: gdaat@pisrael.com עבור "גילוי לב"

בתי
אמנה

w w w. a m a n a . c o . i l
מרכז  1-800-260-240  

מידע
אמנה

טיפ טיפה טיפים לבית
המומחים של בתי אמנה, חברת הבניה המובילה בהתיישבות,

עונים לשאלותיכם בנושאי שדרוג הבית ושיפור איכות הסביבה

שאלה: איך כדאי לחלק את השטח הציבורי בתוך הבית: לחללים גדולים ופתוחים או לחללים יותר קטנים וסגורים?
תשובתם של האדריכלים אלחנן ושימי יעקובוביץ’:

יתרונות חלל פתוח: 1. נותן תחושת מרחב גדולה, החללים מתחברים ויוצרים תחושה של חלל גדול יותר.  

2. יוצר קו עיצובי נקי  3. מאפשר ניצול טוב יותר של השטח, ניתן להשתמש באזורים יותר פנימיים של החלל, 

שבד”כ קשה להאיר ולאוורר אותם  4. ניתן לשנות ולארגן מחדש בעלות נמוכה ע”י ריהוט וחלוקה קלה. 

חסרונות חלל פתוח: 1. צריך להיות יחסית מסודר, אי אפשר לסגור דלת ולהעלים את הבלגן מהאורחים. 

2. חימום/קירור השטח צורך יותר אנרגיה.  

3. יש פחות קירות לשימושים כמו תמונות, ארונות וכדו’. כמובן, רצוי לחלק כל שטח לפי מיקומו ומבנהו הספציפי. 

להתראות בשבוע הבא, צח - נטף מהנדסים בע”מ

לקראת יום השנה השני להסתלקותו של מו"ר הראשון לציון הרב מרדכי אליהו זצ"ל ולעליית נשמתו הקדושה לגנזי מרומים, יתקיים יום עיון בתורתו ובמשנתו

ביום רביעי, כ"ג סיוון תשע"ב, בבית הכנסת "היכל יעקב", רח' ריינס 17 קריית משה, ירושלים.

ביום העיון ישתתפו הרב אלישע וישליצקי, הרב מרדכי נגארי, הרב חיים כהן, הרב עזרא שיינברג והרב שמואל אליהו. 

avihemshel@gmail.com :קהילות המעוניינות לערוך אזכרה לרב זצוק"ל, מוזמנות לפנות אל עמותת "אביהם של ישראל". לפרטים

ניתן לשלוח שאלות למייל: gdaat@pisrael.co עבור “טיפ טיפה”
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גילוידעת

הרצל הוא:
1. חברת השכרת מכוניות בינלאומית

2. התחנה הראשונה של הרכבת הקלה
3. סטקייה מפורסמת בשוק הכרמל

4. חוזה המדינה וראש הקונגרס הציוני
 

שלחו את תשובתכם לדוא”ל yeladim@pisrael.com בין הפותרים נכונה יוגרלו חבילות מדבקות סופרעם

הזוכה מהשבוע שעבר: 
עטרה אלמקייס 

מאשדוד

ער
לנו

ת 
בו

תרַ
חיִד

בחסות רשת התרבות היהודית

פתרתם את החידה? 
זכיתם בפרס ללא הגרלה!

שלחו אלינו למייל  dabrishir@neto.net.il את 
פתרון החידה. הראשון שיישלח את התשובה הנכונה 
יזכה בספר מתנה. הספר יישמר בעבור הזוכה בחנות 

דברי שיר בתחנה המרכזית ירושלים למשך שבוע.

בנוסף, לאורך כל השבוע, כל מי שיגיע עם גליון גילוי דעת 
ויאמר את פתרון החידה למוכר באחת מחנויות הרשת - פתח 
תקווה )איכילוב 8(, רמת גן )האצ"ל 60( ובתחנה המרכזית 
בירושלים, יזכה ב10% הנחה על כל קנייה! )מלבד גמרות.( 

שבוע הספר נפתח ברוב תשואה 
והמוני עם הספר הומים לרכוש את 
הכתובים. באותו הספר שעל שמו 

נקראנו עם הספר יצא בשנים הללו 
שלנו ספר עם תקצירים נפלאים לצד 

כל ענין, ותגים מיוחדים. 
התדעו נוער חביב,

מהו הספר וכיצד נקראת מהדורה זו?

חידת השבוע

פתרון החידה מהשבוע שעבר: 

טללי חיים - ויקרא

נתנאל קליין מחריש

הזוכה בשבוע שעבר:



רמת אלקנה

מצטרפים לקהילה דתית נפלאה עם איכות חיים גבוהה

הבית . . .
בתים צמודי קרקע, דו משפחתיים 

מרווחים, במספר דגמים מדהימים עם 
מפרט טכני עשיר ומפנק, בעיצוב אדריכלי 

מודרני, על מגרשים של עד 300 מ"ר עם 
גינה גדולה וירוקה והרבה שקט מסביב.

השכונה . . .
הפרויקט היחידי בישראל המציע כיום 

איכות חיים גבוהה בשכונה יפהפייה, עם 
פיתוח סביבתי עשיר ואיכותי, שטחים 

ירוקים, גינות פרטיות, בית כנסת וגני ילדים, 
קאנטרי קלאב מפואר ומרכז קניות.

הקהילה . . .
קהילה דתית צעירה ואיכותית, הינה 

המרחב האידיאלי לגידול הילדים שלכם 

בסביבה המוכרת והאהובה. 

052-4375-745 | 050-227-3003
www.elkana.co.il

פרויקט היוקרה "רמת אלקנה"

מצטרפים לקהילה דתית איכותית ברמת חיים גבוהה

הבית...
בתים צמודי קרקע, דו משפחתיים 

מרווחים, במספר דגמים מעוצבים בעלי 
מפרט טכני עשיר ומפנק, על מגרשים 

של עד 300 מ”ר עם גינה גדולה וירוקה 
והרבה שקט מסביב.

השכונה...
הפרויקט היחידי בישראל המציע כיום איכות חיים 
גבוהה בשכונה יפהפייה, עם פיתוח סביבתי עשיר 
ואיכותי, שטחים ירוקים, גינות פרטיות, בית כנסת 

וגני ילדים, קאנטרי קלאב מפואר ומרכז קניות.

הקהילה...
קהילה דתית צעירה ואיכותית, הינה 

המרחב האידיאלי לגידול הילדים 
שלכם בסביבה המוכרת והאהובה.

050-227-3003  |  052-4375-745
w w w . e l k a n a . c o . i l

אכלוס בקיץ 
הקרוב

יחידות אחרונות בשלב א’

שווק


